
Sundhedsudvalget

Til: Indenrigs- og sundhedsministeren

Dato: 15. september 2023

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

SUU alm. del

Spørgsmål 714
Vederlagsfri fysioterapi efter lægehenvisning er en patientrettighed i sundhedslovens 
forstand, som kommunerne er forpligtet til at yde. Alligevel placeres patienter, der er 
henvist til vederlagsfri fysioterapi, på ventelister, når kommunernes finansielle ramme til 
ordningen slipper op. Ministeren bedes redegøre for årsagerne hertil og ydermere svare 
på, om ministeren mener, det er rimeligt og sundhedsmæssigt forsvarligt? Der henvises til 
artiklen ”Randi må vente på behandling: Der mangler penge til sårbare patienters fysiote-
rapi” på dr.dk, 5. august 2023 og sundheds- og ældreministerens svar på § 20-spørgsmål 
S 165 af 5. november 2020.

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Jens Henrik Thulesen Dahl (DD).
Svar bedes sendt elektronisk til spørgeren på Jens.Henrik.Thulesen.Dahl@ft.dk og til 
lov@ft.dk.

På udvalgets vegne
Rasmus Lund-Nielsen
formand
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